
1 
 

 
 
 
 

Protokół 

z posiedzenia VII sesji Rady Gminy w Rozprzy odbytej w dniu 29 czerwca 2011 roku. 

 
Sesję Rady Gminy rozpoczęto o godzinie 10-tej w sali nr 3 Urzędu Gminy w Rozprzy. 
 
 

Punkt 1 

Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 

 
Obrady prowadził  Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Gemel. Powitał radnych oraz osoby 
biorące udział w sesji. 
W obradach uczestniczyło  15 radnych.  
Lista obecności w załączeniu protokółu. 
 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 
Janusz Jędrzejczyk     Wójt Gminy 
Artur Cubała              Zastępca Wójta 
Bożena Nagrodzka     Sekretarz Gminy 
Bogdan Górecki         Skarbnik Gminy 
Jan Życiński                Dyrektor ZGK 
Ilona Maćkiewicz       Radca Prawny 
 
W trakcie omawiana punktów porządku obrad na posiedzenie byli zapraszani pracownicy, 
którzy przygotowywali projekty uchwał na sesję. 
 
 

Punkt2 

Przedstawienie porządku obrad i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

Przewodniczący Rady Tomasz Gemel zapytał, czy są uwagi do porządku obrad, który 
otrzymali  radni wraz materiałami na sesję . Zmian nie wprowadzono w związku z powyższym 
porządek realizowany był w następującym brzmieniu: 
 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad oraz przyjęcie protokółu z  VI sesji Rady Gminy. 

3. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z  wykonania budżetu Gminy Rozprza  za 2010 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Rozprza z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Rozprza za 2010 rok. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Rozprza na 2011 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rozprza 

na lata 2011-2018. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Piotrkowskiemu na pokrycie kosztów dowozu dzieci niepełnosprawnych na 

Warsztaty Terapii zajęciowej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Piotrkowskiemu z     przeznaczeniem na wyposażenie międzygminnego magazynu 

zarządzania kryzysowego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej 

Biblioteki Publicznej. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Lubieniu. 

12.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej we      

Wronikowie.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie w drodze 

bezprzetargowej na rzecz Banku Spółdzielczego Ziemi Piotrkowskiej w Rozprzy 

własności nieruchomości położonej w obrębie geodezyjnym Rozprza oznaczonej 

numerem ewidencyjnym 31. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie części nieruchomości  

w miejscowości Rozprza oznaczonej numerem ewidencyjnym 136/11. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej 

w miejscowości Janówka, składającej się z działek gruntu o numerach ewid. 

53,54,55. 

16.  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Gminnej Spółdzielni 

„Samopomoc Chłopska” w Rozprzy zabudowanej nieruchomości położonej w 

Rozprzy, oznaczonej numerem ewid. 301. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzenie ścieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Rozprzy. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. opiniowania kandydatów na 

ławników.  
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19. Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przeprowadzonej kontroli w 

Zakładzie Gospodarki Komunalnej Gminy Rozprza. 

20. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

21. Zakończenie obrad. 

Protokół z VI sesji Rady Gminy  przyjęto  jednogłośnie. 
 
 
 
 
 
 
 

Punkt 3 

Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami 

 

Wójt Janusz Jędrzejczyk poinformował, że w ostatnim czasie trwały prace nad 
przygotowaniem sesji absolutoryjnej. Na posiedzeniach wszystkich komisji Rady Gminy 
zapoznano radnych z wykonaniem budżetu za 2010 rok. 
 
Natomiast Komisja Rewizyjna Rady Gminy rozpatrzyła sprawozdanie z wykonania budżetu  
wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz informację o stanie mienia 
komunalnego, a następnie rozpatrzyła sprawozdanie finansowe i sformułowała wniosek  
w sprawie absolutorium, który został przesłany do Regionalnej Izby Obrachunkowej.  
 
Następnie Wójt mówił o odbytych spotkaniach z: 
-  Zarządem Gminnej Spółdzielni „SCH” w Rozprzy w sprawie negocjowania ceny nabycia 
 w drodze umowy sprzedaży od Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska” w Rozprzy 
dz. nr 301 wraz z naniesieniami/budynek pawilonu handlowego/ - 
wynegocjowano cenę 600. 000 zł i na sesję został przygotowany projekt uchwały, 
-  Wójtami Gmin, które brały udział w budowie Stanicy Harcerskiej w Mrowinie oraz  
z właścicielem działki, na której znajdują się budynki po byłej stanicy harcerskiej. 
Następne spotkanie odbędzie się 5 lipca br. na gruncie w Mrowinie w związku z tym, że  
właścicielka  zwraca się z prośbą o uporządkowanie terenu działki z budynków, które pokryte 
są eternitem. 
- przedstawicielami Agencji Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa w Łodzi w sprawie 
przejęcia majątku na terenie Niechcic/mieszkania na tzw. Bartnikowie/. Wójt uznał, że 
tematem powinna zająć się Komisja Rolnictwa Rady Gminy i wypracować wnioski, 
-  Nadleśniczym Nadleśnictwa Piotrków Tryb. w sprawie remontu drogi Stobnica – Piła, 
prowadzono również rozmowy na temat  przejęcia dróg przez Nadleśnictwo, które znajdują 
się na gruntach Nadleśnictwa, 
- Dyrektorem Oddziału PZU oraz Nadleśniczym Nadleśnictwa Łęczno i prowadzonych 
rozmowach w sprawie dofinansowania do zakupu samochodu strażackiego dla OSP Lubień. 
 
         Następnie Wójt Janusz Jędrzejczyk poinformował, że Gmina przystąpiła do konkursu 
„100 placów zabaw na 100 lat NIVEA”. Zgłoszono  lokalizację placu zabaw to teren obecnego 
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Przedszkola w Niechcicach. Mieszkańcy Gminy oddając jeden głos dzienne mogą sprawić, że 
taki plac zabaw w miejscowości Niechcice powstanie. 
Ponadto Wójt mówił o: 
-  uroczystych zakończeniach roku szkolnego w szkołach na terenie Gminy Rozprza, 
- pozyskanej dotacji z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości 68.000 zł na budowę  drogi 
dojazdowej do pól w miejscowości Starej Wsi, 
- wycofywaniu wniosków przez firmę zajmującą się budową elektrowni wiatrowych  
w związku z protestami mieszkańców, 
-  zmianie na stanowisku Komendanta Posterunku Policji w Woli Krzysztoporskiej z dniem  
1 lipca 2011 roku, 
-  odbytych imprezach kulturalnych m.in. VIII Dniach Rozprzy. 
 
 
 
 
Następnie Wójt Janusz Jędrzejczyk udzielił odpowiedzi na zgłoszone przez radnych 
interpelacje na poprzedniej sesji. 
 
Interpelacja: 
Radnego Wojciecha Miszteli o naprawę hydrantu przeciwpożarowego na placu Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Starej Wsi – hydrant został naprawiony. 
 
Radnej Jadwigi Kułak – Pełka  - odwodnienie posesji w Niechcicach przy ul. Sportowej   
i w Cieślinie.  
Odwodnienie dotyczy gruntów prywatnych w obydwu przypadkach.  
Mieszkańcy winni dojść do wspólnego porozumienia w Niechcicach przy ul. Sportowej  
i wykopać rów o długości 100 m ( koszt około 500 zł  tj. 5zł za 1m), który przebiegał będzie 
przez grunty prywatne do rowu głównego wykopanego przez Gminę. 
Taka sama sytuacja jest w miejscowości Cieślin, gdzie oczyszczony został rów przy drodze 
gminnej, natomiast przez grunty prywatne mieszkańcy winni oczyścić we własnym zakresie 
włączając się do rowu przydrożnego. 
 
Radny Arkadiusz Próba – ustawienie znaków na parkingu w Niechcicach  - znaki zostały 
zamontowane. 
 
W dalszej części obrad Wójt mówił o inwestycjach gminnych. 
Poinformował o: 
- Budowie przyłącza kanalizacji sanitarnej do budynku wielorodzinnego przy  

ul. Częstochowskiej w Niechcicach – wystąpiono do Urzędu Marszałkowskiego o pomoc 
finansową w ramach PROW -u. W sytuacji otrzymania dofinansowania przewidywany termin 
podpisania umowy to wrzesień 2011 rok, 
 
- Budowa drogi przez wieś Pieńki – w wyniku przetargu nieograniczonego wyłoniono 
wykonawcę robót budowlanych, najtańszą ofertę złożyła firma DROMOST Sp. Jawna  
z Radomska, za kwotę 716.029,64 zł brutto. Najkorzystniejszą ofertę pełnienia funkcji 
Inspektora Nadzoru złożył Pan Albin Chomicki, za kwotę 3.690 zł brutto. Termin wykonania 
robót budowlanych do 30 września 2011 r. 
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-  Modernizacja drogi dojazdowej do pól w Starej Wsi – Urząd Marszałkowski poinformował  
o przyznanej dotacji w wysokości 68.000 zł ( wnioskowaliśmy o dotacje w wysokości 189.000 
złotych), 
 

-  Przebudowa bloku żywieniowego oraz odwodnienie budynku szkoły w Rozprzy – pozyskano 

pozwolenie na budowę, wyłoniono wykonawcę w przetargu nieograniczonym i rozpoczęto 
roboty. Termin zakończenia robót 30 wrzesień 2011 rok, 
 
- Termomodernizacja budynku komunalnego Rozprzy – (apteka ,GZO)  - w wyniku przetargu 
nieograniczonego wyłoniono wykonawcę robót budowlanych – TADOS Sp. z o o. z Radomska 
z wykonawcą zawarto umowę na wykonanie zadania w dwóch etapach: 
- etap I  – opracowanie dokumentacji projektowej  
- etap II – wykonanie  robót budowlanych . 
Łączna cena brutto za wykonanie umowy wynosi 103.344,92 zł. 
-  Przebudowa Rynku Piastowskiego w Rozprzy oraz ulic przyległych – Biuro projektowe 
wystąpiło z prośbą o przedłużenie terminu oddania projektów z powodu problemów z tytułu 
własności sieci kanalizacyjnej  znajdującej się w Rynku Piastowskim w Rozprzy oraz zmianami 
zakresu opracowania w wyniku uzgodnień, 
 

- Budowa boiska sportowego w Mierzynie - koniecznym jest wykonanie przyłączy 
wodociągowego i energetycznego w celu uruchomienia wykonanej instalacji nawadniającej 
boisko. Natomiast zgodnie z zaleceniami OZPN niezbędne jest wyposażenie  boiska w wiaty 
dla zawodników rezerwowych. 
 
Na zakończenie Wójt Janusz Jędrzejczyk podziękował za wkład w organizację VIII Dni Rozprzy  
Gminnemu Stowarzyszeniu Kół Gospodyń Wiejskich. Podziękowania złożył na ręce 
Przewodniczącej Stowarzyszenia radnej Elżbiecie Piątek. 
 
 

Punkt 4 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

 oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2010 rok. 

 

Skarbnik Gminy Bogdan Górecki przedstawił Radzie Gminy: 
-  sprawozdanie finansowe z wykonania budżetu za 2010 rok, 
-  sprawozdanie roczne  z wykonania budżetu 
-  informację o stanie mienia komunalnego. 
 
Skład  Orzekający  Regionalnej Izby Obrachunkowej w toku analizy ww. dokumentów 
pozytywnie zaopiniował sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania budżetu. 
Z uchwałą Regionalnej Izby Obrachunkowej  zapoznał Radę Przewodniczący Tomasz Gemel. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
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Radny Arkadiusz Próba – poruszył sprawę słabej ściągalności  zaległości podatkowych od 
osób prawnych. Ponadto zwrócił uwagę na wysoką kwotę umorzenia podatku około 50.000 
zł Panu Edwardowi Kałużnemu prowadzącemu Masarnie „Duet” w Niechcicach. 
 
Wójt Janusz Jędrzejczyk poinformował, że do każdego umorzenia podatkowego prowadzone 
jest postępowanie administracyjne zgodnie z ordynacją podatkową. 
 
Radna Jadwiga Kułak – Pełka powróciła do wcześniej poruszanego tematu dotyczącego 
przyczyn zadłużenia gminy. Przypomniała o wniosku jaki złożyła na początku kadencji  
w sprawie przeprowadzenia w gminie niezależnego audytu mającego na celu ustalenie stanu 
finansowego Gminy na koniec V kadencji. Radnej chodziło o podsumowanie poprzedniej 
kadencji, aby mieć wiedzę z czym wchodzimy w nową kadencję. 
Ze względu na wysokie zadłużenie gminy zrezygnowano  w bieżącym roku z wielu inwestycji. 
Temat powraca w związku z powyższym należy zastanowić się, czy zlecić wykonanie audytu, 
czy odciąć się od poprzedniego okresu i nie powracać do przeszłości. 
 
Sekretarz Gminy Bożena Nagrodzka - poinformowała, że obecnie w Urzędzie Gminy  
przeprowadzana jest kontrola przez Regionalną Izbę Obrachunkową zgodnie z ustawą.  
Zakres kontroli obejmuje całokształt działalności finansowej gminy za okres poprzedniej 
kadencji tj. 2006-2010. Wyniki  kontroli zostaną ujęte w protokóle, z którego wynikać będzie 
ocena pracy gminy w aspekcie legalności podjętych działań. 
Z wynikami przeprowadzonej kontroli Rada Gminy  zostanie zapoznana. 
 
Radny Janusz Misztela – w nawiązaniu do wypowiedzi radnej Jadwigi Kułak – Pełka uważał, 
że odcięcie się od poprzedniego okresu, co proponował osobiście na początku kadencji jest 
wskazane dla dobra obecnego samorządu.  
Natomiast odnośnie wykonania budżetu uznał, że budżet monitorowany jest przez Radę 
Gminy na bieżąco poprzez wprowadzane zmiany do budżetu na każdej sesji i wykonanie 
budżetu za 2010 rok oscyluje w granicach 100%, czyli planowane wydatki według 
przedłożonych dokumentów zostały wykonane prawidłowo. 
Natomiast poruszany temat wysokich umorzeń podatkowych można zlecić Komisji 
Rewizyjnej w celu sprawdzenia, czy prawidłowo są udzielane umorzenia. 
 
Wójt Gminy Janusz Jędrzejczyk powiedział, że Regionalna Izba Obrachunkowa jako organ 
konstytucyjny powołany do kontroli i nadzoru nad jednostkami samorządu terytorialnego, 
bada gospodarkę finansową gminy i  zamówień publicznych. 
Natomiast Rada Gminy winna skupić się przede wszystkim na tym, czy założone zadania  
w budżecie gminy zostały wykonane z uwzględnieniem rzetelności, celowości  
i gospodarności. 
 
Przewodniczący Rady Tomasz Gemel podsumowując dyskusję proponował poczekać na 
wyniki przeprowadzanej kontroli przez Regionalną Izbę Obrachunkową.  
 

Rada Gminy przy jednym głosie wstrzymującym przyjęła 

 
Uchwałę nr VII/48/11 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  
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oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rozprza za 2010 rok 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 
 

Punkt 5 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Rozprza na 2011 rok 

 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Gemel odczytał uchwałę Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
w sprawie udzielenia absolutorium  Wójtowi Gminy  Rozprza. 
Komisja Rewizyjna po rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu oraz sprawozdania 
finansowego za 2010 rok, informacji o stanie mienia oraz uchwały Regionalnej Izby 
Obrachunkowej  w Łodzi w sprawie opinii dotyczącej sprawozdania Wójta Gminy  
z wykonania budżetu za 2010 rok pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu przez Wójta 
Gminy za 2010 rok. 
Uchwała Komisji Rewizyjnej przekazana została do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi  
celem zaopiniowania wniosku o udzielenie absolutorium. 
Skład Orzekający RIO w Łodzi pozytywnie zaopiniował wniosek Komisji Rewizyjnej  
o udzielenie absolutorium  Wójtowi Gminy z wykonania budżetu za 2010 rok. 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła  

 

Uchwałę nr VII/49/11 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu 

 

Uchwała w załączeniu. 
 
Wójt Gminy Janusz Jędrzejczyk podziękował za udzielone absolutorium. 
 
 

Punkt 6 

Zmiany budżetu i w budżecie Gminy Rozprza na 2011 rok 

 
Skarbnik Gminy Bogdan Górecki omówił proponowane zmiany w planie dochodów 
budżetowych, które dotyczyły zmniejszenia  dochodów z tytułu dotacji z Urzędu 
Marszałkowskiego w Łodzi na realizację zadania pod nazwą „Modernizacja  drogi dojazdowej 
do pól w Starej Wsi”. 
Następnie zapoznał ze zmianami w planie wydatków budżetowych, które dotyczyły:  
działu 010 – zmniejszono plan wydatków na inwestycję pn. „Budowa oczyszczalni ścieków  
w Niechcicach” o kwotę 28.000 zł w związku ze zweryfikowaniem wydatków, 
działu 600 – po odbytym przetargu zmniejszył się koszt realizacji o 170.000 zł na realizację 
zadania pn. „Budowa drogi przez wieś Pieńki”, 
działu 700 – wprowadzono do budżetu kwotę 605.000 zł na zakup od Gminnej Spółdzielni 
„SCH” w Rozprzy nieruchomości położonej na działce nr 301 w Rozprzy (pawilon handlowy), 
oraz kwotę 10.000 zł na zakup kosiarki dla Rady Sołeckiej w Truszczanku, 
działu 750 - wprowadzono do planu wydatków dotacje celowe dla Starostwa Powiatowego 
w kwocie 17.195 zł, 
działu 754  - zwiększono o kwotę 150.000 zł dotację dla Ochotniczej Straży Pożarnej 
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w Lubieniu na zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego, 
działu 801 – zmniejszono plan wydatków o kwotę 270.000 zł na inwestycję pn. Budowa 
boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej w Rozprzy”, pozostawiono jedynie środki 
na sporządzenie dokumentacji technicznej, natomiast wprowadzono środki w wysokości 
24.000 zł na zadanie pn. „Budowa wiaty na rowery przy Szkole Podstawowej w Nowej Wsi”. 
działu 900 – zmniejszono o kwotę 25.000 zł koszt realizacji zadania pn. Termomodernizacja 
budynku komunalnego w Rozprzy” w wyniku przeprowadzonego przetargu, 
działu 926 – wprowadzono kwotę 50.000 zł na  wykonanie przyłącza wodociągowego  
i energetycznego oraz montaż wiat dla zawodników rezerwowych. 
 
                  Następnie Skarbnik omówił zmiany w załączniku inwestycyjnym, które wynikają  
z wprowadzonych zmian w planie wydatków budżetowych. 
 
Zaproponowane zmiany w planie dochodów i wydatków spowodowały wzrost deficytu 
budżetowego o kwotę  445.195 zł do kwoty 4.085.601 zł. Planowana kwota długu na koniec 
2011 roku wynosi 16 753 817,86 zł co stanowi 57,51 %. 
 
Zmiany budżetu i w budżecie gminy analizowała Komisja Budżetu, Finansów Rozwoju 
Gospodarczego, która pozytywnie zaopiniowała zaproponowane zmiany. 
Przewodniczący Rady zapoznał z uchwałą Komisji Rewizyjnej, która stanowi załącznik do 
protokółu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Przewodniczący Rady Tomasz Gemel  zwrócił uwagę, że ze względu na wprowadzone do 
budżetu środki na zakup pawilonu handlowego i zakup samochodu strażackiego dla Lubienia  
zadłużenie wzrosło. Jednak w momencie otrzymania dofinansowania na budowę oczyszczalni 
ścieków w Niechcicach zadłużenie się zmniejszy do 42 %. 
 
Radna Kułak - Pełka Jadwiga pytała, czy zaplanowane środki na zakup kosiarki dla Rady 
Sołeckiej Truszczanku nie są zbyt wygórowane.  Radna proponowała  zakup tańszej kosiarki, 
a środki zaoszczędzone widziała potrzebę przekazania na remont przedszkola w Niechcicach. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały . 
Przy jednym głosie wstrzymującym przyjęto  

 
Uchwałę nr VII/50/11 

w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy na 2011 rok 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 7 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  

 Gminy Rozprza na lata 2011-2014 
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Skarbnik Gminy Bogdan Górecki poinformował, że w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 
lata 2011-2018 przyjęto wzrost dochodów bieżących na poziomie około 3,5 %, natomiast dla 
wydatków bieżących przyjęto wzrost na poziomie około 2%. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
Przyjęto jednogłośnie  

 

Uchwałę nr VII/51/11 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rozprza 

 
Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

 

Punkt 8 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu 

na pokrycie kosztów dowozu dzieci niepełnosprawnych na WTZ w Sulejowie. 

 

  

Rada Gminy wyraziła zgodę  na udzielenie Powiatowi Piotrkowskiemu pomocy finansowej  
w kwocie 5.000 zł z przeznaczeniem na pokrycie kosztów dowozu niepełnosprawnych 
mieszkańców na Warsztaty Terapii Zajęciowej w Sulejowie. 
 

Przyjęto w powyższej sprawie jednogłośnie  

 
Uchwałę nr VII/52/11 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu 

z przeznaczeniem na wyposażenie międzygminnego magazynu zarządzania kryzysowego 

 
W związku z przyjętą uchwałą o wyrażeniu chęci podjęcia współpracy z Powiatem 
Piotrkowskim w zakresie wyposażenia magazynu zarządzania kryzysowego  - 
Rada Gminy wyraziła zgodę na udzielenie jednorazowej pomocy finansowej w wysokości 
12.195 złotych. 
 
Przyjęto jednogłośnie  

 
Uchwałę nr VII/ 53/11 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Piotrkowskiemu z przeznaczeniem na 

wyposażenie międzygminnego magazynu zarządzania kryzysowego 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

 

Punkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  
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Gminnej Biblioteki Publicznej 

 
Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Marianna Cubała poinformowała, że instytucje 
kultury zgodnie z przepisami ustawy o rachunkowości zobowiązane są do złożenia 
sprawozdania finansowego Radzie Gminy w ciągu 3 miesięcy od dnia bilansowego w celu 
zatwierdzenia. 
Natomiast 7 dni od zatwierdzenia, sprawozdanie zostanie złożone w Urzędzie Skarbowym  
w Piotrkowie Tryb. 
 
Rada Gminy przyjęła jednogłośnie  

 

Uchwałę nr VII/54/11 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej 

 

Uchwała w załączeniu. 
Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Lubieniu 

 
Inspektor Ireneusz Bartosiewicz poinformował, że jednostka OSP w Lubieniu jest jednostką 
włączoną do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego, ponieważ znajduje się w środku 
dużego kompleksu leśnego, podatnego na zagrożenie.  
Jednostka czyni starania o pozyskanie środków zewnętrznych na zakup samochodu, ale na 
obecną chwilę nie ma potwierdzenia wsparcia finansowego. 
Zwiększenie na obecną chwilę przez Radę Gminy dotacji z 210.000 zł do 360.000 zł 
warunkuje uzyskanie dofinansowania ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi w wysokości 240.000 zł. 
Całkowity koszt zakupu samochodu to kwota 600.000 zł dlatego zasadne jest udzielenie 
dotacji dla OSP Lubień. 
 
Rada Gminy wyraziła zgodę na udzielenie dotacji. 
 
Przyjęto jednogłośnie  

Uchwałę nr VII/55/11 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji  

dla Ochotniczej Straży Pożarnej we Wronikowie 

 
Rada Gminy wyraziła zgodę na udzielenie dotacji celowej dla Ochotniczej Straży Pożarnej  
we Wronikowie w kwocie 1.000 zł na zakup sprzętu i wyposażenia przeciwpożarowego  
w celu zapewnienia gotowości bojowej. 
Przyjęto jednogłośnie  

 

Uchwałę nr VII56/11 
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Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przeniesienie w drodze bezprzetargowej 

na rzecz Banku Spółdzielczego Ziemi Piotrkowskiej w Rozprzy własności nieruchomości 

oznaczonej numerem ewidencyjnym 31. 

 

Z  wnioskiem o sprzedaż nieruchomości zwrócił się Bank Spółdzielczy Ziemi Piotrkowskiej  
Oddział w Rozprzy. 
Nieruchomość oddana została w użytkowanie wieczyste na podstawie aktu notarialnego  
w 1995 roku. 
Na posiedzeniu w dniu 31 maja 2011 roku Komisja Rolnictwa, Bezpieczeństwa Publicznego 
i Ochrony Przeciwpożarowej analizowała powyższy temat i zawnioskowała do Rady Gminy  
o sprzedaż. 
 
Przyjęto jednogłośnie w powyższej sprawie  

 

Uchwałę nr VII/57/11 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 14 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie części nieruchomości 

 w miejscowości Rozprza oznaczonej numerem ewidencyjnym 136/11 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej 
Grzegorz Konopka poinformował, że członkowie komisji byli w terenie i uznali, iż działka 
gminna nr 136/11, którą chce wykupić prywatny nabywca stanowi teren zabudowy 
mieszkaniowej z usługami i przylega do działki zainteresowanych wykupem. 
Komisja wnioskuje, aby sprzedać część ww. działki /szerokość ok. 4m i długość ok. 45 mb./. 
Kosztami podziału gruntu, wyceny oraz spisania aktu notarialnego obciążyć 
zainteresowanych wykupem. 
 
Rada wyraziła zgodę na sprzedaż przez Gminę Rozprza części nieruchomości oznaczonej 
numerem 136/11 położonej w miejscowości Rozprza. 
 
Przyjęto w powyższej sprawie jednogłośnie przy 14 głosujących radnych  

 

Uchwałę nr VII/58/11 

 
Uchwała w załączeniu. 
 

Punkt 15 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej 

w miejscowości Janówka, składającej się z działek gruntu  

o numerach ewidencyjnych 53,54,55. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej 
Rady  Gminy Grzegorz Konopka poinformował, iż  członkowie komisji byli w  terenie  
 i wnioskują, aby sprzedać wyżej wymienione działki w drodze przetargu. 
Natomiast w związku z tym, że działki są wąskie i każda z nich oddzielnie nie może stanowić 
pełnowartościowej działki budowlanej zasadnym jest uznanie tych działek za jedną 
nieruchomość i zbycie jej w całości. Na głębokości 100 m  teren zabudowy mieszkaniowej, 
natomiast pozostałą część jako teren rolny zgodnie z propozycją Wójta Gminy. 
 
Rada Gminy wyraziła zgodę na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości położonej  
w Janówce , oznaczonej nr działek 53,54,55 o łącznej pow. 4,51 ha. 
 
Przyjęto jednogłośnie  

 

  
Uchwałę nr VII/59/11 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej w miejscowości Janówka,  

składającej się z działek gruntu o numerach ewidencyjnych 53,54,55 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 16 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Gminnej Spółdzielni 

„Samopomoc Chłopska” w Rozprzy zabudowanej nieruchomości  położonej w Rozprzy, 

oznaczonej numerem ewidencyjnym 301. 
 

Rada Gminy wyraziła zgodę na nabycie w drodze umowy sprzedaży od Gminnej Spółdzielni 
„Samopomoc Chłopska” w Rozprzy prawa użytkowania wieczystego działki gruntu o numerze 
ewidencyjnym nr 301 położonej w Rozprzy oraz własności budynków i urządzeń 
usytuowanych na tej nieruchomości za cenę 600.000 złotych brutto. 
 

Przyjęto jednogłośnie  

 

                                                         Uchwałę nr VII/60/11 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie od Gminnej Spółdzielni „ Samopomoc Chłopska” 

w Rozprzy zabudowanej nieruchomości położonej w Rozprzy, oznaczonej numerem ewid. 

301. 

 

Uchwała w załączeniu protokółu. 
 

Punkt 17 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę 

 i zbiorowe odprowadzenie ścieków przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Rozprzy. 

 

Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej Gminy Jan Życiński poinformował, że zakład 
zajmujący się obsługą wodociągowo-kanalizacyjną w gminie ustala taryfy, które obowiązują  
jeden rok. 
Wniosek sporządzony został przez zakład i przygotowany zgodnie z przepisami ustawy 
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 o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków oraz 
rozporządzeniem Ministra Budownictwa w sprawie określenia  taryf, wzoru wniosku  
o zatwierdzenie taryf oraz warunków rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków.  
 Następnie wniosek złożony został do Wójta Gminy w celu zweryfikowania go pod względem 
zgodności z ustawą oraz celowości podnoszenia kosztów związanych ze świadczeniem usług, 
poniesionych w poprzednim roku obrachunkowym, ustalone na podstawie ewidencji 
księgowej, z uwzględnieniem planowanych zmian tych kosztów w okresie obowiązywania 
taryf.   
Radni na sesję otrzymali projekt uchwały wraz ogłoszeniem o wysokości  cen i stawek opłat 
za dostarczoną wodę i odprowadzane ścieki oraz uzasadnienie Wójta Gminy po 
zweryfikowaniu złożonego wniosku o zatwierdzeniu taryf na 2011/2012 rok dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej. Cena za 1m3 dostarczonej wody to kwota 2,43 zł brutto ( wzrost w 
stosunku do poprzedniej taryfy o 0,10zł), natomiast cena 1m3 odprowadzanych  ścieków to 
kwota 4,55 zł ( wzrost 0,23 zł). 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny Czesław  Kowalczyk – uznał , że analizą taryf powinny zająć się komisje Rady Gminy. 
 
Radny Misztela Wojciech pytał, ile gmina płaci za wodę pobieraną przez jednostki 
Ochotniczych Straży Pożarnych. 
Był zainteresowany również jaka ilość wody się nie bilansuje. 
 
Dyrektor ZGK Jan Życiński odpowiedział radnemu, że ustawowy obowiązek zabezpieczenia 
przeciwpożarowego  w gminie tj. 3% sprzedaży ryczałtowej indywidualnym odbiorcą i gmina 
tyle płaci. 
W gminie jest 500 hydrantów, które są punktami kradzieży wody w związku z czym ok. 20% 
wody się nie bilansuje. 
 
Radny Misztela Wojciech  pytał na co może liczyć odbiorca wody opłacając stałą opłatę 
abonamentową. 
Wymieniane są wodomierze w ramach tej opłaty, jeżeli uszkodzenie nastąpiło nie z winy 
odbiorcy odpowiedział Dyrektor ZGK Jan Życiński. 
 
Radna Jadwiga Kułak - Pełka pytała skąd się wzięła kalkulacja na ustalenie taryf. 
 
Główny czynnik, który wpłynął na cenę wody to wzrost energii. Natomiast na wzrost ceny 
ścieków wpłynęła nowa oczyszczalnia w Niechcicach – nowa technologia, urządzenia 
energochłonne oraz zatrudnienie pracownika na oczyszczalni odpowiedział Dyrektor ZGK. 
 
Radny Janusz Misztela był za przyjęciem przedłożonych taryf, ponieważ minimalny ich wzrost 
spowodowany jest przede wszystkim  wzrostem energii. 
 
Przewodniczący Rady Tomasz Gemel pytał o skutki prawne, jeżeli Rada Gminy nie podejmie 
uchwały. 
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Radca Prawny Ilona Maćkiewicz odpowiedziała, że weryfikacja taryf nie należy do Rady 
Gminy tylko do Wójta , natomiast Rada taryfy tylko zatwierdza uchwałą. 
Jeżeli Rada Gminy nie podejmie uchwały,  w ciągu 45 dni zweryfikowane przez Wójta taryfy 
wchodzą w życie po upływie 70 dni od złożenia przez zakład wniosku o zatwierdzenie taryf. 
 
Radny Czesław Kowalczyk  potrzymał swój wniosek o skierowanie taryf do komisji celem ich 
analizy. 
 
W pierwszej kolejności poddano pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
  
W wyniku przeprowadzonego głosowania: 
za przyjęciem było   2 radnych 

przeciw  12 radnych 

wstrzymał się  1 radny 

 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków została nie przyjęta przez Radę Gminy. 

 

W związku z powyższym wniosek radnego Czesława Kowalczyka nie był głosowany. 
 

 

Punkt 18 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. opiniowania 

 kandydatów na ławników. 

 

Zgodnie z art. 164 § 2 ustawy z dnia 27 lipca 2001 roku – Prawo o ustroju sądów 
powszechnych przed przystąpieniem do wyborów ławników Rada Gminy powołuje zespół, 
który przedstawia na sesji swoją opinię o zgłoszonych kandydatach, w szczególności  
w zakresie spełnienia przez nich wymogów określonych w ustawie . 
 
Rada Gminy jednogłośnie  

 

Uchwałę nr VII/61/11 

W sprawie powołania Zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników 

 
Uchwała w załączeniu. 
 
 

Punkt 19 

Informacja Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przeprowadzonej kontroli w Zakresie 

Gospodarki Komunalnej Gminy Rozprza 

 

 
         Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Jagiełło przedstawił Radzie Gminy wnioski 
z przeprowadzonej kontroli. Wnioski zostały przekazane Przewodniczącemu Rady Gminy  
i Wójtowi Gminy. 



15 
 

W imieniu Komisji Rewizyjnej Przewodniczący Komisji wnioskował o przeprowadzenie 

kontroli przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Łodzi w zakresie przestrzegania przepisów 

między innymi o zamówieniach publicznych. 

 
Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie. 
 

W wyniku przeprowadzonego głosowania przy trzech głosach wstrzymujących  - 
wniosek o przeprowadzenie kontroli w Zakładzie Gospodarki Komunalnej  Gminy Rozprza 

przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Łodzi został przyjęty.   

 

 

 

 

 

 

 

Punkt 20 

Interpelacje , wolne wnioski i zapytania. 

 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie  z ustawą o odpadach do Rady Gminy 
złożone zostało sprawozdanie przez Wójta Gminy z realizacji Gminnego Planu Gospodarki 
Odpadami w gminie za okres 2009- 2010. Sprawozdanie znajduje się w aktach biura Rady 
Gminy. 
 
Interpelacje i wnioski radnych. 
 
Radny Tomasz Gemel – wnioskował, aby odpowiedni Referat Urzędu Gminy podjął działania 
dotyczące zaklejania ogłoszeniami przystanków autobusowych i drzew. 
 
Radna Małgorzata Olczyk wnioskowała o zamontowanie progów zwalniających przy drodze 
asfaltowej w Mierzynie prowadzącej do zalewu. 
 
Radny Czesław Kowalczyk  widział potrzebę ustawienia znaków z ograniczeniem prędkości 
przy wszystkich wlotach do miejscowości Mierzyn. 
 
Radny Janusz Misztela wnioskował o usunięcie dzikiego wysypiska przy drodze Piotrków 
Tryb. -  Radomsko  przed Białocinem na tzw „Górniku”. 
 
 Wójt Gminy Janusz Jędrzejczyk zapoznał z pismem złożonym przez Fundację „Pamięć” 
skierowanym do Łódzkiego Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi o wydanie zezwolenia na 
wykonanie prac sondażowych i ewentualnej ekshumacji zwłok około 12 żołnierzy  
niemieckich II wojny światowej pochowanych w miejscowości Łochyńsko  przy drodze Rajsko 
Duże – Łochyńsko. 
 
Radna Jadwiga Kułak - Pełka zwróciła się do Przewodniczącego Rady Gminy z pytaniem, kiedy 
Rada Gminy podejmie debatę na temat sytuacji w polskim rolnictwie w związku  
z Prezydencją Polski w Unii Europejskiej. 
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Przewodniczący Rady Tomasz Gemel poinformował radną, iż z pismem Pana Kaczyńskiego  
zapoznał się, natomiast potraktował niniejsze pismo jako sprawę wybitnie polityczną , do 
której samorząd nie powinien się mieszać. Natomiast  sytuacją w rolnictwie może się  zająć  
Komisja Rolnictwa Rady Gminy. 
 

Punkt 20 

Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Tomasz Gemel podziękował obecnym za udział w sesji. 
Obrady zakończono o godzinie 15-tej. 
 
Protokółowała 

K. Dobrowolska                                       Przewodniczący Rady 

 

                                                                                                                            Tomasz Gemel 


